
V Vipavski dolini vre Zupani se bojijo, da bi
kmetijska zadruga danes likvidirala HIP Vipava
Vipava - Na dnevnem redu
današnjega občnega zbora
Kmetijske zadruge Vipava ura-
dno sicer ni točke o odproda-
ji deleža zadruge v Hranilnici in
posojilnici (HIP) Vipava, vendar
se mali delničarji in župani šti-
rih občin bojijo, da bi pod toč-
ko razno lahko uvrstili morebi-
tno likvidacijo hranilnice.

Katja Željan

Po mnenju županov je likvidacija
pogoj, da bi večje lastniške deleže
v hranilnici dobili dve italijanski
banki, ki imata v HIP zdaj vsaka po
desetino. »Da gre KZ Vipava slabo,
vsi dobro vemo. Zato namerava od-
prodati svoj delež v hranilnici. Pre-
pričani smo, da bi Primorska mo-
rala imeti svojo banko. HIP Vipava,
ki ima več kot stoletno tradicijo, je
po prodaji Banke Koper, banke v
Novi Gorici in Banke Vipa zadnja
primorska banka. Kupiti jo hoče
Zadružna kraška banka, da bi širila
svojo dejavnost. V to ne zaupamo.
Boriti se moramo, da se HIP Vipa-
va ohrani in v prihodnje še razši-
ri,« je po sestanku predstavnikov
občin in malih delničarjev včeraj
povedal ajdovski župan Marjan
Poljšak. Kot je dejal, je po njegovih
informacijah že prišlo do podpisa
pisma o nameri med KZ Vipava in
Zadružno kraško banko. »To je jav-
na 'tajna',« je prepričan Poljšak.

Njegov svetovalec za gospodar-
stvo Peter Velikonja opozarja, da
Italijani po zakonodaji ne morejo
priti do večjega lastništva drugače
kot z likvidacijo hranilnice. To so
jim povedali tudi predstavniki Za-
družne kraške banke z Opčin, ki so
jih pred kratkim obiskali. »Likvida-

cija je možna, ce se za to odloči ve-
čina lastnikov. Po najslabšem mo-
žnem scenariju se lahko zgodi celo,
da bi delničarji morali poplačati
zdajšnje varčevalce,« je opozoril Ve-
likonja. Po njegovem mnenju je HIP
Vipava ena najboljših bank v državi,
saj kljub krizi posluje odlično. Tudi
Dušan Grlica, predsednik uprave
HIP Vipava, meni, da je »hranilni-
ca v dobri kondiciji« in da kreditov
za fizične osebe in kmetijstvo ne
zmanjšujejo, ampak so jih poveča-
li za tretjino, za petino so povečali
tudi dobiček. Z nameravano likvi-
dacijo se zato ne strinjajo, saj ni pra-
vih razlogov zanjo; razen »interesov
nekaterih, ki so sprožili to akcijo«.

Boris Baje, direktor KZ Vipava, ki
združuje 667 članov in 300 koope-
rantov, priznava, da so na občnem
zboru zadruge že aprila letos potr-
dili odprodajo HIP Vipava. Zatrdil
je, da na današnjem občnem zboru
o tem ne bodo razpravljali. Zanikal
je, da bi že podpisali pismo o name-
ri z Zadružno kraško banko, so pa
menda že potrdili nastanek kon-
zorcija večinskih lastnikov: zamej-
skih bank in naših pravnih oseb, ki
imajo skupaj 86 odstotkov lastni-
ne. »Oblikovanje konzorcija je bilo

samo združevanje interesa. Vsi ti so
pripravljeni svoj delež odprodati, in
to je vse, kar je bilo do danes pod-
pisanega.« Dodal je, da bi bil kupec
HIP Vipava lahko tudi konzorcij
občin in malih delničarjev, »če ima
reference za prevzem kot večinski
lastnik«. Po njegovih besedah rok
za prodajo še ni določen, bi jo pa
radi čim prej izpeljali. Zanikal je, da
je odprodaja povezana z njihovim
prevzemom Agroinda: »Prevzem je
končan, stroške smo že plačali.«

»Mali delničarji in občine so
se dogovorili, da bodo v primeru
prodaje odkupili delež v HIP Vi-
pava in pomagali sanirati stanje
v zadrugi ter reševati Agroind in
Mlekarno Vipava,« je povedal vi-
pavski podžupan Bogdan Godnič.
»Denar bomo zbrali. Pogajamo se,
da bi vsak odkupil enak delež, kot
ga že ima. Če bo denarja premalo,
ga bodo posodili zunanji kupci, ki
so že pokazali interes. Poskrbeli
bomo, da bo 51 odstotkov lastni-
štva hranilnice ostalo v dolini,«
napoveduje Petra Velikonja, pre-
pričan, da ima HIP Vipava potenci-
al postati vseprimorska banka.
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Mali delničarji in župani se bojijo likvidacije hranilnice. Foto Katja Željan

Tema: mali delničarji
Tema: mali delničarji

Tema: mali delničarji
Tema: mali delničarji


